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RT:n TURVALLISUUSRYHMÄN KOKOUS 
 
Aika 9.6.2020 klo 12–14 
 
Paikka Teams-kokous 
 
Läsnä Antti Leino, puheenjohtaja Skanska 

Antti Jokela  YIT  
Jukka Moilanen Lapti  
Sirpa Ek  Hartela Yhtiöt 
Marko Kilpeläinen Peab Oy 
Janne Papula  AL-Katot  
Janne Pekkarinen Destia  
Jari Pulkkinen  Fira Oy 
Ville Vatanen  Lujatalo  
Jari Korpisaari  SRV 
Tommi Niemi  Boskalis Terramare 
Timo Pinomäki GRK Infra 
Iida Peltosaari  Consti 
Heinrich Schwab Inlook  
Katja Salmi  Parma  
Arto Huhtanen NCC Rakennus  
Kati Kaskiala  INFRA ry 
Heidi Husari  Rateko 
Diana Råman  Talonrakennusteollisuus ry  
Juha Suvanto  Talonrakennusteollisuus ry 
Tommi Ahlberg, sihteeri Rakennusteollisuus RT ry 
 

Estyneet Tuija Lönnrot  Bonava 
Mikä Määttä  Caverion Suomi  
Mikko Tammihovi Telinekataja 
Ahti Niskanen  Talonrakennusteollisuus ry 
Ville Wartiovaara Talonrakennusteollisuus ry 

 
 
 
Käsiteltävät asiat 
 
Ennen varsinaista kokousta kuultiin kaksi esitystä: Rakennustiedon Kimmo Lehtonen piti esityksen RT tuotetie-
tokannasta ja siinä olevan kemikaaliluettelon pitämisestä työmailla. (liite 1). TTL:n Tuula Räsänen kertoi PK-
yritysten turvallisuuskyselyn tämän hetken tuloksista (yksi turvallisuusryhmän kehittämisen painopistehank-
keista) (liite 2). Todettiin että tulokset hyviä ja niitä pitää hyödyntää etenkin tiedotuksessa. Myös seuraavan 
turvallisuusviikon teemassa voitaisiin hyödyntää tuloksia (pk-yritykset). Myös vakuutusyhtiöt voisivat kiinnos-
tua asiasta, niillä on mahdollisuus antaa alennusta pk-yritysten tapaturmavakuutusmaksuihin, kun on näyttöä 
hyvästä turvallisuustyöstä.  
 
 

1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistio 
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Puheenjohtaja avasi kokouksen ja käytiin läpi edellisen kokouksen muistio. Puheenjohtaja totesi, että 
ryhmän pitkäaikainen jäsen Kari Lohva on jäänyt eläkkeelle. Hänen panostaan ryhmässä ja rakennus-
alan turvallisuuden kehittäjänä arvostetaan erittäin korkealla ja tästä häntä myös kiitettiin. 

 
2. Turvallisuustilanne (Suvanto) 

- Kuukausiraportti. Suvanto kävi läpi alustavat tulokset (liite 3, lopulliset tulokset). Turvallisuusha-
vaintojen ja vaaratilanneilmoitusten määrissä näyttäisi olevan laskua. 

- Uusi työturvallisuussäännöstö (liite 4) 
o Rakennustyön turvallisuutta koskevien säännösten uusiminen pysäyksissä koronan vuoksi.  
o ASA-rekisterin ilmoituskriteerit yhä epäselvät. Ilmoitukset tulee tehdä 2021 maaliskuun 

loppuun, joten asiaan pitää saada selvyys syksyn aikana viimeistään. 
o Pölymittausten tarpeen arvioinnista on Talonrakennusteollisuuden jäsenkirjeessä kirjaus, 

jota on syytä käyttää myös rakennuttajan turvallisuusasiakirjassa. Mittauksia ei tarvitse 
tehdä, kun pölyntorjuntasuunnitelma ja sen toteutuksen valvonta ovat kunnossa. (Talo 
24/2020 - 8.4.2020 Pölyntorjunta rakennusalan työpaikoilla. https://www.rakennusteolli-
suus.fi/globalassets/jasenkirjeet-talo/2020/24-20-polyntorjunta-rakennusalan-tyopai-
koilla.pdf) 

o Infran kvartsipölyohjeistus ulos viime viikolla, ei ristiriitoja AVIn ohjeistukseen. Infran oh-
jeet, liite 5 

o TTL hakee Työsuojelurahastosta syksyllä uudestaan rahoitusta kvartsipölyhankkeeseen, 
mukana RT ja RL rahoitusosuudella sekä AVI. Halukkaita yrityksiä on ilmoittautunut 
hankkeeseen mukaan neljä. Vielä voi ilmoittautua, jos haluaa mukaan. 

o Kommentti että AVIn edustaja pitäisi olla kytketty jollain tavalla RT:n turvallisuusryhmän 
toimintaan. 

 
- Valttikortin kehittämistarpeet (Moilanen) 

 
o Taitorekisterin kanssa ollut ongelmia. Aliurakoitsijoiden tulisi erikseen ostaa ja maksaa itsel-

leen taitorekisteri Valttikorttiin, jotta pätevyydet näkyisivät päätoteuttajalle. Onko realismia?  
o Myös tietojen siirtymisessä järjestelmien välillä on ollut Vastuu Groupin kanssa viivettä.  
o Suvanto kertoi, että on oltu yhteydessä Vastuu Groupiin taitorekisteriasiasta. Mikäli tarvetta 

yhteiselle kokoukselle ko. asioiden ratkaisemiseksi on, halukkaat osallistujat voivat ilmoit-
tautua Juhalle.  

 
3. Kehittämisen painopisteet (ei kommentteja) 

- Asenteet  
- PK-yritykset 
- Sidosryhmiin/viranomaisiin vaikuttaminen 
- Turvallisuusviestintä 
- Yhteiset käytännöt 

 
Keskustelu nolla tapaturmaa 2020 -hankkeen jatkotoimista 
Nolla tapaturmaa -hankkeessa tuotetut hyvät käytännöt jatkuvat, vaikka itse hanke päättyy tämän 
vuoden lopussa. Syksyn seminaarissa tarkoitus lisäksi esimerkiksi nostaa esiin puolen vuoden 
hankkeita – jokin turvallisuudelle keskeinen asia – joita aina vuorollaan ajetaan eteenpäin.  
 

4. Yritysesimerkkejä 
Arto Huhtanen esitteli NCC:ssä sattuneen tapaturmacasen.  
Sovittiin jatkoa ajatellen, että esittäjä muokkaa aineistonsa sellaiseksi, että juridinen (työsuojelu-
vastuu), tietosuoja (yksilönsuoja) ja liiketoiminnallinen tieto on huomioitu ja että aineistoa voi ja-
kaa turvaryhmän yritysten organisaatioissa. Aineisto tallennetaan Teamsiin, joko itse tai toimitet-
tuna kokouksen sihteerille.  
 

5. Muut asiat 

https://www.rakennusteollisuus.fi/globalassets/jasenkirjeet-talo/2020/24-20-polyntorjunta-rakennusalan-tyopaikoilla.pdf
https://www.rakennusteollisuus.fi/globalassets/jasenkirjeet-talo/2020/24-20-polyntorjunta-rakennusalan-tyopaikoilla.pdf
https://www.rakennusteollisuus.fi/globalassets/jasenkirjeet-talo/2020/24-20-polyntorjunta-rakennusalan-tyopaikoilla.pdf
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- Turvallisuusviikon kokemuksia (liite 6) 
Suvanto kävi viikon tapahtumia läpi. Muutamilta yrityksiltä saatiin hyviä vinkkejä jaettavaksi 
muille. Rakennuslehdessä 30.4. iso positiivinen juttu rakentajien työturvallisuuden kehityksestä 
pohjana TTL:n tutkimus. Yrityksissä jonkin verran omia tapahtumia koronarajoitukset huomioiden, 
tyytyväisyyttä että viikko pidettiin vaikka supistettunakin.  

- RT:n Työturvallisuus- ja työhyvinvointitiimi 
Taustalla RT:n uusi toimintamalli (tiimit) (liite 7).  

- Genie Fall arrest bar, henkilönostimen lisälaite (Suvanto) (liite 8). Työmaille alkanut ilmestyä uu-
denlaista kyseenalaista laiteyhdistelmää, jossa henkilönostinta käytetään kulkutienä ja putoamis-
suojaus on hoidettu siten, että valjaat on kiinni henkilönostimeen kiinnitetyssä kiskossa. AVI:n lau-
sunto Patrikaiselta (liitteessä), että laiteyhdistemä ei ole hyväksytty. Lausunto on lähetetty myös 
yhtenä osapuolena laitteita toimittaneeseen Ramirentiin. Puhetta myös AVIn toimintatavasta ylei-
semminkin tällaisissa tapauksissa.  

- Turvallisuusviikko 2021 ajankohta ehdotuksena vko 20. 
- Opiskelijoiden turvapuistopäivät AMK 6.10, ammattiopistopäivä (jäi keväällä väliin) katsotaan elo-

kuun alussa (mikäli koronatilanne sallii).  
- Muut esille tulevat asiat. Ei muita asioita.  

 
6. Seuraava kokous (to 27.8. klo 9.30 Eteläranta 10 tai Teams) 

 
 

RAKENNUSTEOLLISUUS RT ry 
 

 
 

Liite.  Osallistujat ja kokousajat. Kokousten kestoksi varataan 3 tuntia.  
 
 
 

 

RT Turvallisuusryhmä 

Talonrakennusteollisuus TRT 
1. Antti Leino, Skanska Oy, pj(* 

2. Sirpa Ek, Hartela Yhtiöt Oy 

3. Arto Huhtanen, NCC Suomi Oy 

4. Antti Jokela, YIT Oyj 

5. Marko Kilpeläinen, Peab Oy 

6. Jari Korpisaari, SRV Oy 

7. Tuija Lönnrot, Bonava Oy 

8. Jukka Moilanen, Lapti Oy 

9. Jari Pulkkinen, Fira Oy 

10. Heinrich Schwab, Inlook Oy 

11. Mikko Tammihovi, Telinekataja Oy 

12. Ville Vatanen, Lujatalo Oy 

13. Iida Peltosaari, Consti Oy 

Rakennustuoteteollisuus RTT ry 
14. Katja Salmi, Parma Oy 

INFRA ry 
15. Janne Pekkarinen, Destia 

16. Tommi Niemi, Terramare Oy 

17. Timo Pinomäki, GRK Infra Oy(* 
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LVI Tekninen Urakointi LVI-TU 
18. Mika Määttä, Caverion Suomi Oy 

Pinta 
19. Janne Papula, Kerabit Oy 

RT:n edustajat   
20. Juha Suvanto(* 

21. Tommi Ahlberg, sihteeri(* 

22. Ville Wartiovaara 

23. Heidi Husari 

24. Kati Kaskiala 
25. Diana Råman 
26.  Kim Kaskiaro 

27. Ahti Niskanen 

(*Työvaliokunta  

VUODEN 2020 kokoukset 
ti 7.4. klo 9.30, Teams-kokous 
ti 9.6. klo 12 – 15, Teams kokous (Eteläranta 10 jos jo mahdollista) 
to 27.8. klo 9.30  Eteläranta 10 
29.-30.10. vuoden 2021 suunnitteluseminaari (paikka vielä avoin) 
ti 15.12. klo 9.30 kokous ja joululounas, Eteläranta 10 
 

 
 


